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T.C.  

İSTANBUL KALKINMA AJANSI  

KALKINMA KURULU TOPLANTISI SONUÇ BİLGİRGESİ 

 

İstanbul Kalkınma Ajansı 10. Kalkınma Kurulu toplantısı, İstanbul Ticaret 

Odası Meclis Salonu’nda 10 Aralık 2013 tarihinde saat 10.00’da, yeterli çoğunluğun 

sağlanmasının tespiti ile birlikte başlatılmıştır. Kalkınma Kurulu Toplantısına Yönetim 

Kurulu Başkanı İstanbul Valisi Sn. Hüseyin Avni MUTLU ve Yönetim Kurulu Üyeleri 

İstanbul Büyükşehir Belediyesi Başkanı Sn. Kadir TOPBAŞ, İl Genel Meclisi Başkanı 

Sn. Hasan Hüsamettin KOÇAK, İstanbul Ticaret Odası Başkanı Sn. İbrahim 

ÇAĞLAR, İstanbul Sanayi Odası Başkanı Sn. Erdal BAHÇIVAN, Türkiye İhracatçılar 

Meclisi Başkanı Sn. Mehmet BÜYÜKEKŞİ, Türkiye İşadamları ve Sanayiciler 

Konfederasyonu Başkanı Sn. Rızanur MERAL ve Müstakil Sanayici ve İşadamları 

Derneği Başkanı Sn. Nail OLPAK katılmıştır. 

Toplantı gündemi ile ilgili gerekli bilgilendirme yapıldıktan sonra Kalkınma 

Kurulu Başkanı Sn. Osman AKYÜZ toplantının açılışını gerçekleştirmiştir. 

Ardından İSTKA Yönetim Kurulu Başkanı İstanbul Valisi Sn. MUTLU Ajansın 2014 

Yılı Mali Destek Programları hakkında bilgilendirme yapmıştır. 

Konuşmanın ardından Program Yönetim Birimi Başkanı Sn. Süleyman 

BAYEZİT Ajans faaliyetleri ile ilgili bilgilendirme yapmış ve 2013 Yılı 6 Aylık Ara 

Faaliyet Raporu’nu üyelerin görüşlerine sunmuştur. Ardından, İSTKA Planlama, 

Programlama ve Koordinasyon Birimi Başkanı Sn. Burcu ÖZÜPAK GÜLEÇ 

Kalkınma Kurulu üyelerini 2014-2023 İstanbul Bölge Planı hakkında 

bilgilendirmiştir. Bilgilendirme sunumunun ardından, üyelerin soru, görüş, öneri ve 

değerlendirmeleri alınmıştır.  

Üyelerden Türkiye Ekonomik ve Sosyal Etüdler Vakfı(TESEV)’ndan Sn. 

Fikret TOKSÖZ hem Bölge Planı, mali destek programları ve verilen hibeler 

arasında etki değerlendirme analizinin yapılması ve yapılan çalışmaların 

ölçümlenmesi gerektiğini belirtmiştir. Ayrıca Ajansın Bölge Planı ve diğer 

kurumların stratejik planları arasında koordinasyon olması gerektiğini belirtmiştir. 

İstanbul’da dijital bir kütüphane kurulmasını ve İstanbul’un  Orta Doğu, Balkanlar, 

Orta Asya ve Afrika’daki sanatçıları şehre çekerek sanat merkezi olması için 

çalışmalar yapılmasını önermiştir. 

Dünya Engelliler Vakfı ve Dünya Engelliler Birliği Başkan Yardımcısı Necdet 
ÖZTÜRK, İSTKA’nın İstanbul’un erişilebilirlik ve erişilebilirlik uygulamalarının 
sertifikalandırılması konusunda örnek ve öncü bir şehir olması için çalışmaları 
desteklemesini beklediklerini belirtmiştir. Bu bağlamda sivil örgütlerle işbirliği 
önerisinde bulunmuştur. Ayrıca 2009 yılında onaylanan Birleşmiş Milletler Engelli 
hakları sözleşmesinde yer alan erişilebilirlik, bilinçlendirme ve eğitim konularının 
dikkate alınması gerektiğini söylemiştir. 
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Mimar Sinan Güzel Sanatlar Üniversitesi Öğretim Elemanı Dr. Ümit 
ARPACIOĞLU, İstanbul Kalkınma Ajansı’nın mali destek programları arasında 
sanatla ilgili doğrudan başvurulabilecek bir program olması gerektiğine değinmiştir. 

Türkiye Erozyonla Mücadele, Ağaçlandırma ve Doğal Varlıkları Koruma 
Vakfı (TEMA) Çevre Politikaları Koordinatörü Esra Yazıcı GÖKMEN, İstanbul 
Bölge Planı hedeflerinin projelere yönelik doğal varlıkların korunmasını daha ön 
planda tutacak, daha kapsamlı olacak şekilde geliştirilmesini önermiştir. 

Türkiye İktisadi Gelişim ve İş Ahlakı Derneği (İGİAD) Başkanı Şükrü 
ALKAN, bilinçlendirme noktasında gerek İstanbul’daki tüm girişimcilerin gerekse 
İstanbul’da bu alanda nemalanan halkın da ahlaki değerlerinin güçlendirilmesi 
gerektiğini söylemiştir. Huzur şehri İstanbul’da turizmin yoğun olduğu bölgelerde, 
özellikle tarihi mekanların çevresinde bulunan iş yerlerinin daha güzel ve modern 
örnekler olması noktasında bilinçlendirilmesi gerektiğine değinmiştir. Bu noktada 
ALKAN, Ajans tarafından yapılan çalışmalarda, özellikle sosyal politikalarda, 
sadece ekonomik anlamda kalkınma üzerine yoğunlaşmadan ahlaki değerlerin de 
güçlendirilmesi gerektiğini söylemiştir. 

İstanbul Üniversitesi İktisat Fakültesi Dekanı Halis Yunus ERSÖZ 
konuşmasında kalkınmanın üniversite-sanayi işbirliğini sağlamaktan geçtiğine 
değinmiştir. Ayrıca Bölge Planı’nda tedbirleri ve eylemleri kimin yerine getireceği, 
hangi aktörlerin hangi sorumluluklara sahip olduğu, bu sorumlulukları hangi 
kaynaklarla yerine getireceğinin açıkça belirtilmesini önermiştir Diğer bir yandan 
izleme değerlendirme sisteminde bir eksiklik olduğuna, faaliyetlerin yerine getirilip 
ölçümlenmediğine değinmiştir. Bu yapının düzeltilip, Ajansların sonuçları topluma 
daha net bir şekilde yansıtması önerisinde bulunmuştur. 

Habitat Kalkınma ve Yönetişim Derneği Onursal Başkanı Sezai HAZIR, 
İstanbul’da girişimcilik ekosisteminin geliştirilmesi ve üniversitelerdeki girişimcilik 
müfredatının geliştirilmesi ve ortak bir algının oluşturulması amacıyla İstanbul’da 
üniversiteler arasında bu alanda çalışan birimlerle ortak bir çalışma müfredatının 
geliştirilmesini önermiştir. Ayrıca İSTKA’nın tüm dünyada kutlanan girişimcilik 
haftası kapsamında düzenlenen etkinliklerin, rol modeller ve girişimcilerin 
buluştuğu İstanbul ayağında aktif rol üstlenmesini beklediklerini belirtmiştir. 

Türkiye Basım Yayın Meslek Birliği Yönetim Kurulu Başkanı ayrıca 
Kalkınma Kurulu Başkan Vekili Muharrem KAŞITOĞLU, fikri ve sınai mülkiyet 
haklarının korunması konusunda, korsan ürünlere karşı asıl mücadelenin toplum 
bilinçlendirilmesi ile yapılması gerektiğine değinmiştir. 

 Mimar ve Mühendisler Grubu Daire Başkanı Murat ÖZDEMİR, planlama 
yapılırken afet riskinden dolayı, İstanbul’un nüfus projeksiyonunun göz önünde 
bulundurulması gerektiğine değinmiştir. 

Doğal Hayatı Koruma Vakfı temsilcisi Engin ŞENOL çevre konularında 
sürece katkıda bulunmak amacıyla Vakıflarına alan yaratılmasını talep etmiştir. 

Kurul üyelerinin görüş ve önerilerinin alınmasını müteakip İSTKA Genel 
Sekreteri Doç. Dr. Abdülmecit KARATAŞ önerilere cevaben bütçeler, yetki 
değerlendirme analizi ve internet sitesi ile ilgili sorulara yönelik açıklamalarda 
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bulunmuştur. Ardından Yönetim Kurulu üyeleri toplantıların üç ayda bir yapılması 
talebinde bulunmuştur.  

Gündem maddelerinin tamamlanması ile Kalkınma Kurulu Başkanı Sn. 
Osman AKYÜZ tarafından toplantı sonlandırılmıştır.  

 


